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EAJ-PNVk Laudioko 2024ko udal 

aurrekontuek duten zorroztasun falta eta 

paralisia salatu ditu 
 

• EH-Bilduk eta OMNIAk osatutako gobernu-taldeak aurrekontuen eztabaida 

saihestu eta inbertsiorik gabeko aurrekontua eta ekimen berriak onartu 

ditu 

 

Laudio, 2024ko otsailaren 26a. Laudioko Udalak 2024rako udal aurrekontuak onartu berri ditu, eta, 

horri dagokionez, Ander Añibarro EAJ-PNVren Laudioko Udal Taldeko bozeramaileak adierazi du oso 

kezkatuta dagoela EH-Bilduk eta OMNIAk osatutako egungo Gobernu taldeak egindako prozesuan 

gardentasunik eta parte-hartzerik ez duelako izan. Era berean, Añibarrok nabarmendu duenez, 

egungo Gobernu Taldeak parte hartzeko lan-eredu bat jarraituko zuela aldez aurretik agindu bazuen 

ere, aurrekontua egiteko prozesua izapide huts bihurtu da, oposiziotik "funtsezkotzat" jotzen zuen 

eztabaida- eta negoziazio-prozesua alde batera utzita. 

"Udal talde jeltzalearentzat bereziki deigarria da OMNIA, oposiziotik, aurreko legegintzaldian, gure 

zinegotzi Eva Marquínezek, Ekonomia eta Ogasun Arloko titular gisa, aurrekontua eztabaidatzeko, 

ekarpenak jasotzeko eta, batez ere, batzuk zergatik onartzen ziren eta beste batzuk ez azaltzeko 

hainbat batzorderen deialdiaren bidez egindako lana balioan jartzeaz arduratu baitzen behin baino 

gehiagotan. Orain, badirudi gobernatzen dutenean ez dutela lan-eredu hori baliozkotzat jotzen", 

gaineratu du Añibarrok. 

EAJ-PNVko bozeramaileak ere kritikatu du aurrekontuaren edukia, eta adierazi du ez duela inbertsiorik 

udalerriaren garapenerako funtsezkoak diren arloetan, eta ez duela oposizioak egindako ekarpenik 

jasotzen. "Gainera, kezkagarria da EH-Bilduk oposizioan egon zen bitartean gure kontu-proiektuei egin 

zizkien proposamenetako bat ere aplikatu ez izana. Edo lehen Laudioren beharrizanei iruzur egiten 

zieten edo orain egiten dute", adierazi du Añibarrok. 
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"Kontu horietan ikusten da inbertsio falta handia dagoela funtsezko arloetan, hala nola gazterian, 

kulturan, jasangarritasunean eta berdintasunean, eta igoera nabarmena Gobernu Taldeko zinegotzien 

dietak bezalako partidetan". Ildo beretik, EAJ-PNVk ohartarazi du ez dagoela genero-eraginari buruzko 

txostenik, ezinbestekoa baita egungo agintarientzat oposizioan zeudenean. 

Añibarrok Gobernu Taldeko zinegotzien dieten igoera ere nabarmendu du, eta doikuntza horrek 

aurreko osoko bilkuretan egindako baieztapenen aurka doala adierazi du. Hori dela eta, "pozten gaitu 

aurrekontu-partida hori errealitate berrira egokitu izanak, nahiz eta, ironikoki, legealdi honetako lehen 

osoko bilkuretako batean esan genuena berresten duen: hau da askatzeen Gobernua", adierazi du 

nazionalistak, eta zehaztu du "2020an 137.000 euroko gastua egin zela kontzeptu horretan, eta aurten 

ia 162.000 eurokoa izan dela". Bitxia da, lehenengo osoko bilkura hartan udal talde jeltzaleari nola 

erantzun zitzaion ikusita. "Gobernu Taldeko zinegotzien dieten gehikuntza horrek agerian uzten du 

desadostasun bat dagoela esan zenaren eta egiten denaren artean". 

 

Arraboletik pasatako aurrekontuak 

 

Gainera, talde jeltzaleak zalantzan jarri du Gobernu Taldeak aurrekontua "tekniko" gisa zehaztea, eta 

nabarmendu du aurrekontu oro berez politikoa dela eta bertan jasotako erabakiek orientazio politiko 

argia islatzen dutela. "Onartzen duten aurrekontu honek erabaki politikoak ere baditu", azpimarratu 

du Añibarrok. "'Aurrekontu teknikoa' deitzeak helburu bakarra du: aurrekontuen eztabaida mugatzea, 

arrabola pasatzea eta inork atzera bota gabe izapidea pasatzen saiatzea; izan ere, zoritxarrez, 

aurrekontu honek ez du inbertsiorik jasotzen, gure udalerria hobetuko duen ezer ez", jarraitu du. 

"Azkenean, kaltetuak Laudioko bizilagunak dira. Izan ere, lan egiteko modu horrekin, duela urte 

batzuk Laudion ezagutu genuenera itzultzen gara, eta ez zitzaigun gustatu: paralisira, inbertsiorik eta 

proiektu berririk ezera. Ezer ez egitera. Oso ondo dago esatea a posteriori irekiko den eztabaida dela. 

Baina ez ditzagun herritarrak engainatu; eztabaida hori martxoan hasteak ondorio argia du: 

onarpenaren, jendaurrean jartzearen, alegazioak ebaztearen eta ondorengo kontratazio-prozeduren 

artean ezin izango da inbertsio garrantzitsurik egin datorren urtera arte". 

EAJ-PNVko bozeramaileak, amaitzeko, herritarren parte-hartzeak eta erabakiak hartzeko 

gardentasunak duten garrantziari buruz hausnartzeko deia egin du, "udal aurrekontuak egiteko 

prozesu inklusibo, apal eta demokratikoago baten beharra berretsiz". Hau da, predikatzen eta 

eskatzen aritu diren gauza bera bai EH-Bildu bai OMNIA oposizioan zeuden bitartean. 


